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15. Valná hromada ASZ ČR  

Zápis a usnesení  
 

 

Datum konání: 21.  června 2013, od 9.30 hod do 17.00 hod.  

Místo konání: Kulturní dům Máj, Pelhřimov  
 

 

1) Prezence účastníků 

Od 8.30 do 9.30 hod. - prezence delegátů a hostů – viz přílohy: prezenční listiny 

 

2) Zahájení schůze 

Schůze byla zahájena v 9.45 hod.  

V. Perník (moderátor schůze): Zahájil jednání 15. valné hromady ASZ ČR, přivítal delegáty z regionálních 

ASZ, představil a přivítal přítomné hosty.  

 

VH konstatovala a vzala na vědomí, že z celkového počtu 86 členů Rady bylo podle prezenční listiny 

přítomno 79. Účast členů Rady dosáhla 92 %.  

Z celkového počtu 215 delegátů bylo přítomno 142. Účast delegátů celkem dosáhla 66%.  

Schůze byla usnášeníschopná.   

 

3) Volba pracovních orgánů valné hromady, schválení programu schůze 

V. Perník:  Informoval o návrhu programu schůze.   

 

Hlasování: optická většina pro/0 se zdrželo/0 proti 

Návrh programu byl schválen. 

 

Schválený program schůze:  

Prezence delegátů z regionálních ASZ 

Zahájení, přivítání delegátů a hostů 

Volba pracovních orgánů valné hromady 

Zpráva předsedy ASZ ČR, Ing. Josef Stehlík 

Vystoupení 1. Náměstka ministra zemědělství – Ing. Vilém Žák 

Vystoupení člena Evropského parlamentu – Mgr. Hynek Fajmon 

Vystoupení ředitele ÚZEI – PhDr. Jan Šlajs 

Vystoupení ředitele SZIF – Ing. Zdeněk Procházka  

Vystoupení prezidenta SMA – Ing. Petr Mareš  

   

Diskuse ke zprávě předsedy ASZ ČR a k vystoupení přítomných hostů 

Vývoj v přípravách podmínek zemědělské politiky 2014 – 2020 

Přímé platby a program rozvoje venkova, diskuse 

Zpráva předsedy Revizní komise ASZ ČR 

Přestávka na oběd 

 

Návrh na úpravu příspěvkového řádu 

Volby orgánů ASZ ČR na období 2013 – 2016 
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Vyhlášení výsledků voleb do Předsednictva 

Volby členů Revizní komise na období 2013 - 2017 

Diskuse a návrhy činnosti ASZ ČR na další období 

Usnesení a závěr 

 

V. Perník: Vzhledem k programu je třeba určit volební, mandátovou a návrhovou komisi. Návrhuje sloučit 

volební a mandátovou komisi. 

Hlasování: optická většina pro/1 proti/0 se zdrželo 

VH schválila sloučení mandátové a volební komise. 

Vzhledem k tomu, že z pléna nebyl návrh na obsazení těchto komisí, přednesl tyto jmenné návrhy 

předsednictva na složení pracovních orgánů: 

- návrhová komise:  Ing. Petr Hodan, Ing. Jan Votava, Ing. Radim Kotrba 

Hlasování: optická většina pro/3 se zdrželi/0 proti  

- volební a mandátová komise: MVDr. Pavla Löwenthalová, Ing. Vladimír Gut, Ing. Zdeněk 

Brožek 

Hlasování: optická většina pro/3 se zdrželi/1 proti  

- zapisovatelé: Ing. Jaroslav Šebek, Ing. Veronika Jenikovská 

Hlasování: optická většina pro/1 se zdržel/0 proti  

- ověřovatelé zápisu: Ing. Arnošt Pleskot, Ing. Květa Mošnová 

Hlasování: optická většina pro/2 se zdrželi/0 proti  

VH schválila uvedené delegáty do pracovních orgánů. 

 

4) Zpráva předsedy o činnosti ASZ ČR za uplynulé období: 

Josef Stehlík: Seznámil delegáty s činností za uplynulý rok od poslední VH. 
Vedle standardní činnosti – informačního servisu pro členy a obhajoby soukromého „selského“ zemědělství se 

ASZ věnovala hlavně připomínkování legislativy a účasti na přípravě nového období SZP.  

Příprava legislativy na úrovni Mze a PSP: 

• Zákon o SPÚ – začal platit 1. 1. 2013. Hlavním význam – předkupní právo PF bylo po splacení ceny 

pozemků zrušeno z KN. V rámci zákona se podařilo usnadnit předávání pozemků v rámci farmy 

z generace na gerenaci. 

• Návrh antibyrokratického zákona – nyní projednáván v PSP. 

• Metodika opakovaně erozně poškozených půdních bloků – snaha o posouzení podle skutečného 

projevu eroze a ne podle od stolu nastavených parametrů. Metodika byla nyní uvedena do praxe. 

• Snaha o změnu zákona o daních z příjmů – eliminace daně z příjmů při předávání /prodeji podniků 

mezi FO v rámci rodiny. Průměrné náklady na tuto daň byly až milion korun.  

• Příprava pravidel pro řešení nepojistitelných rizik. ASZ nepodporuje zásahy státu do komerčního 

pojištění. V případě nepojistitelných rizik (př. sucho) je ale účast státu nezbytná. Připravena metodika 

pravidel pro toto pojištění. 

• Sucho 2012 – Mze se pokusilo pomoci postiženým sedlákům v rámci možností, které nebylo třeba 

notifikovat (odložení splátek, prodloužení termínu žádostí v rámci PRV, zálohy na přímé platby). 

• Příprava novely mysliveckého zákona – připravena k vnitřnímu připomínkovému řízení na Mze. 

Doposud první pokus o novelizaci v novodobé historii vzbudil velký odpor ze strany některých 

organizací. Novela například umožní výpovědi nájemních smluv při neplnění podmínek. 

 

Velkou práci ASZ odvádí na přípravě programovacího období 2014 – 2020. ASZ předkládá mnoho 

konkrétních návrhů. Hlavními cíly, které ASZ prosazuje, jsou: 

I. pilíř: 

- podařilo se odmítnout platbu na farmu (byl by problém s předáváním farem a s výplatou dotací 

k historickému datu). Přesto zůstává výhled, že platba na farmu bude zavedena od roku 2018 

- zajištění převodu z pilíře I. do pilíře II. na výplatu LFA a agroenvi. 

- Nastavení greeningu jako dobrovolného opatření. 

- V rámci greeningu se podařilo začít projednávat limit horní výměry monokultury na max. 30 ha na 

jednom bloku půdy (především v erozně ohrožených oblastech).  

- V rámci vázaných plateb prosazena podpora pouze u přežvýkavců a plodin s vysokou náročností na 

práci – ovocnářství, chmelařství a zelinářství 
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- V rámci greeningu zařadit tzv. univerzální pásy trvalých nebo dočasných travních porostů pro využití 

okolo vodních toků, protierozních ploch či dělení kultur. 

- Zastaveno projednávání definice „aktivní farmář“ – pouze uměle vytvořená byrokracie 

II. Pilíř 

- Zajistit uplatnění ploch LFA v širší variantě na 43% území se sazbou podle zatížení DJ a minimálním 

podílet travních porostů. 

- Vypuštění biopásů a meziplodin z agroenvi opatření výměnou za jiná efektivnější opatření 

- Rozpracování opatření pro předcházení rizik spojených se změnou klimatu – možnost použít 

investiční dotace na opatření, která zlepšují stav vody v krajině 

- Podpora malých projektů a projektů spolupráce, podpora krátkých potravinových řetězců 

- LEADER – MAS jsou povinny vyhodnocovat hospodaření prostřednictvím auditu 

- Prostředky pro MAS pouze na minimální úrovni 5% 

- Další opatření se projednávají – leso-zemědělské systémy, snaha o návrat PUZČ,… 

Pracovní skupina pro PRV za ASZ v koordinaci Renaty Vondrákové. Pravidelná účast na jednáních Mze. 

 

ABK – komise je stále velmi aktivní, snaží se, aby požadavky nešly nad rámec povinností od EU. Pravidelné 

schůze 1x měsíčně. Podněty se projednávají meziresortně a výsledkem jednání je legislativní návrh sběrné 

novely. Rozpracováno mnoho důležitých podnětů – činnost i mimo resort Mze – např. MPO, MŽP, MMR atd. 

Zpracována celková výroční zpráva z činnosti – na webu. 

 

Spolupráce s nevl. org.. Do ASZ nově vstoupila ASCHK. ASZ spolupracuje úzce i s dalšími nečlenskými 

organizacemi, např. SMO či ČSCHMS.  

 

Proběhla dvě jednání Rady, Františkovy Lázně a Svratka. 

Příprava celé škály školení pro členy – půda, voda, myslivost, výklad NOZ, aj..  

V loňském roce proběhla výměna na pozici zahraničního tajemníka. Hlavní činností RV je vyjednávání 

v rámci PRV a účast na jednáních COPA.  

V uplynulém roce proběhly Farmářské slavnosti a jsou připraveny i pro letošní rok. Nyní probíhá jednání 

s Mze ohledně FS pro rok 2014. ASZ má výhrady vůči nedostatečné mediální propagaci FS.  

Soutěž Farma roku 2012 byla zakončená slavnostním vyhlášením v prosinci.  

Pravidelně vydáváme časopis Selská revue, profesionalizuje se jeho tvorba a informační náplň. 

Bohatá další činnost, regionální akce (Selská jízda, poznávací zájezdy). 

Úspěšné mezinárodní projekty. 

ASZ se účastní vyhlášení roku Antonína Švehly v roce 2013. 

 

Nepodařilo se však rozhýbat ekonomickou činnost ASZ, jak bylo plánováno. 

ASZ má rezervy v mediální prezentaci, neuspořádala např. TK. 

Chyběla také součinnost některých členů Předsednictva a aktivního zapojení jeho členů do činnosti ASZ. 

Ocenil práci hlavní kanceláře ASZ.  

Věří, že z této VH vyjde řada podnětů pro nové volební období ASZ.  

 

5) Vystoupení hostů: 

a) 1. náměstek ministra zemědělství, Ing. Vilém Žák 

Poděkoval za pozvání na VH. Omluvil neúčast ministra zemědělství P.Bendla z důvodu nutnosti jeho účasti 

na jednání v Senátu. 

Transformace – sloučení SZIF a AZV je v podstatě dokončeno. Nenaplnily se tragické scénáře, kterými 

strašila Agrární komora. Nové pobočky SZIF svou činnost v pohodě stíhají a nedošlo k žádným negativním 

vlivům. 

Úspora 70 mil. Kč letos, v dalších letech až 80 mil. Tyto peníze se MZE bude snažit využít na prorůstová 

opatření.  

Sloučení PF a PÚ do SPÚ - přes tuhý odpor zevnitř se podařilo schválit zákon o SPÚ. Od 1. ledna funguje 

SPÚ. 1. ledna vstoupil v účinnost zákon o církevních restitucích a SPÚ měl hned na začátku velmi těžký úkol 

a přesto se podařilo udržet jej velmi dobře v chodu. Na přelomu měsíce května byl vyřešen problém 

s financováním PÚ a pozemkové úpravy mohou běžet. Připravena další úsporná opatření – propuštění dalších 

350 zaměstnanců SPÚ v průběhu roku 2013.  

Sloučení ÚKZUZ a SRS – připraveno legislativně, ve třetím čtení.  
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Povodňová situace – 6. 6. se na portálu Eagri objevily první informace o zjišťování škod. Kategoricky odmítl 

nařčení AK, že díky zrušení ZA nemá kdo zjišťovat škody. V tuto chvíli objíždí terénní inspektoři SZIF a 

zjišťují škody, nyní zjištěno přes 900 škod. Zhruba 2,2 mld. škody na majetku státu (Povodí, kanalizace a 

vodovody) a 1,5 mld. škod na zemědělském majetku. Jedná se ale o první čísla, která budou upřesněna a 

doplněna. Odmítá také obvinění Povodí Vltavy ze špatné manipulace na vltavské kaskádě během povodní. 

Ocenil propagaci zemědělství formou FS, které ASZ spolupořádá.  

 

b) Člen evropského parlamentu – Mgr. Hynek Fajmon 

Poděkoval za pozvání.  

Rozpočet SZP už je v podstatě vyjednán, jediné, co lze ještě ovlivnit je navržené krácení přímých plateb. EK 

navrhla toto krácení pro rychlejší vyrovnání plateb. Výdaje je údajně nutno osekat o 5%, bohužel ale krácení 

nebude rovnoměrné, ale pro větší farmy větší, pro malé farmy nižší nebo dokonce žádné. Pro ČR je to velmi 

nevýhodná varianta. Ministr se bude snažit domluvit blokační menšinu. ČR bude hájit princip, že pokud je 

krácení nutné, musí být rovnoměrné.  

Dohadují se věci pro nové programovací období. Je už dnes jasné, že nové rozpočtové období nebude 

startovat od ledna 2014, ale čeká nás provizorium. Tento týden dospěla Rada, Parlament a Komise k dohodě o 

rozpočtovém rámci. Celý balík SZP bude pravděpodobně schválen až na podzim. Pak nutno zavést pravidla 

do právních rámců každé země.  

Jsou už navržena pravidla pro provizorium 2014, které se týká přímých plateb a mělo by v podstatě jít o stejné 

podmínky, jako jsou letos. PRV – nebude možné otevírat nová opatření. Nový systém by měl běžet naplno 

v roce 2015.  

 

c) Ředitel ÚZEI – PhDr. Jan Šlajs 

Poděkoval za pozvání. Informoval o změnách v ÚZEI. 

ÚZEI se aktivně zapojuje do přípravy programovacího období po roce 2014, připravuje podklady pro jednání.  

Poděkoval za pomoc ASZ při přípravě informačního systému o novém programovacím období.  

ÚZEI připravil projekt „Farma 4, Farma 5“ – poradenství zemědělcům, modelování ekonomické situace 

farmy při změnách na trhu. 

NZM bude od srpna přejmenována na Knihovnu Antonína Švehly.  

 

d) Předseda SMA – Ing. Petr Mareš 

Poděkoval za pozvání.  

SMA se nyní věnuje hlavně přípravě nového programovacího období, jejich prioritou je obměna generací na 

venkově. ČR je na tom ještě poměrně dobře v porovnání s ostatními státy EU, takže tato priorita je silně 

podporována i dalšími státy. Jedná se především o TopUp (navýšení pro mladé zemědělce), podpora mladých 

začínajících zemědělců, nástroje pro malé farmáře (paušální dotace pro nejmenší farmy, ukončení činnosti a 

předání malých farem nástupci – nesouvisí s PUZČ).  

Ocenil činnost ABK a zejména aktivní přístup ASZ.  

SMA výrazně rošířila vzdělávání pro zemědělce. Individuální poradenství – zpracování žádostí apod. 

Novinkou v činnosti SMA je nabídka na zprostředkování pronájmů a prodeje půdy.  

Letos SMA pořádá 5. ročník fotbalového turnaje.  

Děkuje za spolupráci a věří v další i do budoucna. 

 

e) Náměstek ředitele SZIF – Ing. Zdeněk Procházka 

Transformace byla velmi složitá a byla často zbytečně ztěžována samotnými pracovníky SZIF a Mze. Dále by 

mělo docházet ke slučování pracovišť, ale SZIF musí zůstat místem, kde zemědělcům úředníci pomohou se 

žádostmi o dotace, LPIS a další administrativou. Na jednom místě je nutné vyřídit všechny potřebné 

administrativní záležitosti.  

SZIF zjišťuje nyní škody po povodních, nahlášeno 925 poškození, probíhají fyzické kontroly na místě a 

sepisování škodních protokolů. Pomoc pro povodní poškozené zemědělce – záloha na SAPS začne odcházet 

v polovině října, PGRLF podpoří úroky úvěrů na obnovu po povodních, poškozené farmy nebudou subjektem 

pro kontroly, s výjimkou těch nezbytně nutných. AEO se bude vyplácet zhruba od poloviny ledna.  

 

f) Předseda ČSCHMS – Ing. Miroslav Vráblík 

ASZ začala od letoška s ČSCHMS úžeji spolupracovat, především výměna informací. Zájmy obou organizací 

jsou podobné a také členská základna se dost prolíná. Poděkoval za pomoc při obhajobě místa člena pracovní 

skupiny pro masný skot při COPA.  
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Chov krav BTPM je asi jedinou komoditou, která v ČR neustále roste. Svaz se věnuje šlechtitelské činnosti, 

vede plemenné knihy a zajišťuje informační servis pro své členy. Minimálně do roku 2020 se očekává nárůst 

stavů masného skotu v EU. ČR vyváží cca 200 tisíc kusů skotu – telata, výkrm i chovné kusy. ČSCHMS se 

v loňském roce zapojil do obchodu se zvířaty a zabezpečuje chovatelům prodeje zvířat do zahraničí, svaz 

garantuje chovatelům platbu předem. Pro zahraniční kupce je důležitý dobrý zdravotní stav skotu v ČR a 

schopnost prodat i velké kolekce čistokrevných zvířat.  

ČSCHMS zřídil povodňové konto a organizuje i další pomoc zemědělcům (krmení, poskytnutí pastvin apod.). 

 

g) Prezident ASCHK ČR – MVDr. Jaroslav Dražan 

Pozdravil delegáty jménem členů ASCHK. Představil činnost ASCHK, která zastupuje chovatele koní. 

Čtyřicetiletá pauza v chovu koní u soukromých chovatelů a sedláků způsobila nedostatek odborníků v chovu 

koní. Proto ASCHK organizuje a podporuje vzdělávání. Počty koní zatím stále rostou a 80 tisíc koní v ČR 

představuje také pracovní místa na venkově a využití TTP. Koně jsou také důležitou součástí agroturistiky. 

ASCHK se snaží udržet koně jako hospodářské zvíře – především pro hospodaření v lesích a chráněných 

krajinných oblastech. Letos vznikla spolupráce ZH Písek s NP Šumava, založení střediska pro výcvik 

pracovních koní. 

Je nutné, aby koně byli zahrnuti ve Strategii zemědělství. 

 

6) Vývoj v přípravách podmínek zemědělské politiky 2014 – 2020, přímé platby a PRV 

R. Vondráková: Hlavním smyslem dotací je naše náležitost k trhu EU. Je důležité se věnovat nejen 

evropským tématům a to nejen z pohledu dotací. 

Aktuálně se v EU projednává problematiku pěstování biopaliv na orné půdě. Řeší se také zákaz 

neonikotinoidů kvůli ochraně včel. Začíná diskuse nad zákazem použití glyfosátů (součást mnoha 

běžných herbicidů). Boj proti nekalým praktikám – př. platba za pořadí dodavatelů v supermarketech.  

 

COPA má každé dva měsíce jednání prezidia, kromě toho se ASZ účastní také schůzí pracovních 

skupin na jednotlivá konkrétní témata. 

Momentálně se projednává hlavně SZP 2014 – 2020.   

Greening bude obsahovat tři podmínky – diverzifikování skladby plodin, zachování výměry TTP, 

vyřazení ekologicky zaměřených oblastí. Pokud bude greening nastaven příliš měkce, pak EK zpřísní 

legislativu v životním prostředí. EP navrhuje do CC zařadit polopřírodní stanoviště.  

ASZ podporuje zavedení dotačních titulů na zakládání zemědělsko-lesnických systémů, podporu 

převodů farem a dalších opatření, podporu dobrých životních podmínek zvířat. 

ASZ naopak nepodporuje vzdělávání poradců, podporu Lesů ČR z prostředků EU, investiční dotace na 

restrukturalizaci podniků, sdružování producentů, režimy kvality. 

Podpora mladých začínajících zemědělců bude až od jisté minimální velikosti farmy. Zároveň ale bude 

ASZ prosazovat titul na podporu založení malých farem.  

ASZ nechtěla stanovit limit pro počet obyvatel v obci, která je definována jako venkov. Jako venkov 

bude definována celá ČR s vyjímkou Prahy.  

ASZ hodně pracovala na dotacích LFA – dvě vstupní podmínky (minimální zatížení 0,15 VDJ/ha 

v LFA celoročně, zachování výměry  TTP), rozlišení kategorií dotací podle zatížení VDJ.  Probírala se 

také definice DJ a VDJ.  

AEO – diskuse o tom, co bude započteno do greeningu a co bude podpořeno v rámci AEO. 

Podrobnosti o vyjednávání nového programovacího období budou zveřejněny v aktuální Selské revue.  

Prosí o vyplnění dotazníku a zpětnou vazbu k postoji ASZ. 

 

7) Diskuse ke zprávě předsedy a s hosty 

P. Hladík, ASZ Žďár n. Sázavou: Z jakého důvodu došlo k oddálení plateb PUZČ? 

Z. Procházka: došlo ke zdržení tím, že administrace probíhá hromadně na centrále a ne na regionech, jako 

dříve. Nyní už podepisuje rozhodnutí, platby přijdou velmi brzy. 

P. Srna, ASZ Žďár n. Sázavou: Negativní ohlasy na personální obsazení SPÚ ve Žďáru.   

Slučování SRS s ÚKZÚZ – obava pracovníků ÚKZÚZ, že nebudou finance na zkoušení odrůd a 

agrochemické zkoušení půd.  

V. Žák: Vznik SPÚ – PF na základě rozhodnutí zanikl ke konci roku 2012. Prioritou SPÚ je provádění KPÚ. 

Z těchto dvou důvodů byli propuštění pracovníci hlavně z PF.  
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Slučování SRS a ÚKZÚZ nemá mít za následek rušení činností. Ušetřit se tedy má hlavně za samotný provoz, 

ktreý zbytečně probíhá 2x, nejde o omezení činností, které má úřad vykonávat. Do agend obou úřadů se tedy 

sahat nebude.  

D. Jurečka, ASZ Přerov: V Olomouci na SZIF dosazen ředitel s komunistickou minulostí.  

V. Žák: V rámci sloučení SZIF a AZV mělo dojít samozřejmě k přeobsazení vedoucích postů. Seznam 

konkrétních pracovníků na nově vzniklých pobočkách sestavoval pracovník Mze p. Kozák. Nebylo možné se 

zabývat jednotlivými požadavky na změny obsazení pozic ředitelů. Samozřejmě pokud budou někde nějaké 

konkrétní problémy s vedoucími pracovníky, budou se řešit. 

Z. Procházka: Žádá o zpětnou vazbu a ohlasy na fungování jednotlivých poboček SZIF.  

S. Toman, ASZ Strakonice: Půda, která je nabízena v dražbě je často skupována spekulanty, ti si je pak nechají 

zapsat v LPIS a SPÚ je zapisuje i když třeba nejsou přístupné a jsou oseté. 

V katastru, kde hospodaří, byla kategorie LFA Oa a dnes je tam Sx. Oblasti S mají přitom být vyřazeny 

z LFA.  

E. Kravcová, ASZ Přerov: V Přerově zase naopak se zápisy do LPIS pracují naprosto odlišně a odmítají zapsat 

nepřístupné a oseté pozemky. 

Z. Procházka: LPIS je registr uživatelských půdních bloků a nyní se z něj bohužel pro určitou skupinu 

„podnikatelů“ stal vydírací prostředek vůči uživatelům.  

SZIF dodržuje metodiku zápisů na základě právního důvodu užívání. Nebezpečí celého systému je náhradní 

užívání pozemků.  

V. Žák:LPIS je velmi složitý a aktualizace byly často dělány chybně. Aktuálně se připravují jasná pravidla 

fungování LPIS. 

J. Stehlík: Existuje ještě další fenomén, že si vlastník nechá zapsat pozemek, ale nehospodaří na něm.  

LFA – ASZ prosazuje, aby byl pro rok 2014 – 2020 uznán starý širší model LFA. V návaznosti na podmínky 

pro vstup do LFA by určitě LFA měly být na širším území. Dojde k úpravě podmínek rozorání TTP.  

P. Janata, ASZ Tachov: Na Tachovsku zaniklo za bolševika (i později) na 35 vesnic. Vlastnicky jsou zde 

v rukou cizinců tisíce hektarů. Trend tedy pokračuje. To platí pro mnoho dalších částí republiky v pohraničí. 

Jak to odpovídá záměru rozvoje venkova? 

J. Stehlík: ČR musela po vstupu do EU umožnit prodej půdy cizincům. A půdu cizinci kupovali už před tímto 

legislativním umožněním skrze právnické osoby. S tímto bohužel není možné nic dělat.  

V.Kuřinová, ASZ Strakonice: Změny v LPIS se dělaly až po podávání žádostí a přitom novým nabyvatelům 

bylo umožněno ještě podat žádost o dotaci a stávající uživatel musel podat změnovou žádost a pozemek 

z LPIS vyjmout. Vůbec se přitom nerespektuje hospodářský rok. SZIF agrumentuje tím, že podle metodiky je 

to možné. Pozemek je užíván od roku 1992 a jedná se o jeden vyměněný hektar, který patří družstvu. Dohoda 

o náhradním užívání SZIF nestačila.  

Z. Procházka: Institut náhradního užívání je jen dohoda dvou subjektů a nemá právní oporu. Je to bohužel 

velký problém, ale dokud se nedají dohromady KPÚ a právní důvody užívání, težko s tím půjde něco udělat. 

J. Stehlík: Pokusí se o zavedení nějaké ochranné lhůty pro uživatele při změně v LPIS uprostřed 

hospodářského roku. 

V. Klečka, ASZ Nový Jičín: Je nutné apelovat na to, aby byly co nejdříve dokončeny KPÚ.  

Upozornil na malou podporu menších farem a na nespravedlivou konkurenční výhodu obřích podniků.  

J. Šourek, ASZ Jablonec, Liberec, Semily: Už dvacet let zpracovávají mléko ve vlastní mlékárně. Dosud 

neměli kontrolu z hygieny, až teď, když Mze oznámilo, že by se kontroly ze SVS a z hygieny měly sloučit. 

Podle hygieny kontrola vyšla velmi špatně, ačkoliv podle SVS bylo vše naprosto v pořádku. Navíc se hygiena 

ohlásila na kontrolu i k pouhým výrobcům mléka a nařídila sankci za používání přípravků DeLaval, které jsou 

špičkou ve svém oboru a používají se celosvětově. Považuje to za úřední šikanu a neodbornost. 

V. Žák: Do PSP jde novela zuákona o potravinách, kde Mze navrhuje udělat jasnou hranici, co kontroluje 

hygiena a co SVS. Dohodu o rozdělení kompetencí sabotovalo ministerstvo zdravotnictví, pod nejž spadá HS. 

V Hygienické službě pracuje mnoho pro obor zemědělství nekompetentních lidí. Zatím se neví, jak do návrhu 

zákona vstoupí poslanci. Představa Mze je taková, aby dozorové organizace SZPI a SVS byly sloučeny a 

kontrolovaly celý potravinový řetězec. Hygiena by se měla starat o epidemiologii a další témata, ale ne o 

potraviny.  

J. Stehlík: Zemědělci nemusejí kontrolory z hygieny vůbec přijmout! Právě kompeteční spor byl asi příčinou 

zvýšení aktivity HS.  

K. Mošnová, ASZ Pelhřimov: Situace s HS je podobná i na Pelhřimovsku. 

SZIF informoval, že pokud jsou pozemky vedeny jako orná půda a jsou zatravněny, je nutné rozpor v LPIS 

napravit rozoráním, nebo budou pozemky převedeny do travních porostů. Na zatravnění přitom nebyly brány 

dotace a neberou se na ně dotace AEO. Je skutečně nutné pozemky rozorat?  
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Z. Procházka: Z hlediska zemědělského zákona by opravdu LPIS měl odpovídat tomu, co je na pozemku za 

plodinu, Současná legislativa nezná pojem víceletá pícnina na orné půdě. Zatím je tedy lepší pozemek rozorat.  

J. Stehlík: Je nutné usilovat o to, aby bylo možné mít na orné půdě tzv. dočasný travní porost. Tento podnět je 

již rozpracován na ABK. 

 

8) Zpráva předsedy Revizní komise 

J. Petr: Informoval o činnosti Revizní komise za uplynulý rok. RK se od poslední VH sešla dvakrát. Na obou 

schůzích bylo kontrolováno plnění usnesení. RK zjistila, že usnesení se plní ve všech bodech a je v různých 

stupních rozpracovanosti.  

Docházka na Předsednictvo byla dobrá, až na J. Kejkrta. RK dává na zvážení případným kandidátům do 

Předsednictva, aby zvážili časovou náročnost. 

RK provedla kontrolu placení příspěvků.  RK provedla kontrolu hlášení hektarů ve všech regionech a na 

základě této skutečnosti byl na Radě odsouhlasen záměr připravit nový příspěvkový řád.  

K dnešnímu dni jsou nahlášeny hektary ze všech regionů. 

Informoval o stavech plateb příspěvků.  

Doklady v účetnictví jsou vedeny řádně a nebyly zjištěny nedostatky v účelovosti vynaložených prostředků.  

Informoval o stavu hotovosti a financích na účtech ASZ.  

Seznámil s účetní závěrkou za rok 2012. Celkový obrat za rok 2012 dosáhl 14 mil. Kč, přičemž daň z příjmů 

činí 130 tisíc Kč. 

RK navrhuje schválit účetní závěrku za rok 2012. 

Poděkoval členům RK a účetní ASZ Elišce Kravcové za dobrou spolupráci v celém volebním období. 

 

Hlasování: optická většina pro/0 proti/0 se zdrželo 

VH schvaluje účetní závěrku za rok 2012. 

 

9) Vystoupení čestného předsedy ASZ ČR Ing. Stanislava Němce 

S. Němec: Nyní končí volební období pana předsedy a Předsednictva. Je tedy vhodná chvíle na bilancování. 

Za tři roky, kdy je předsedou ASZ J. Stehlík se činnost ASZ posunula opět dál. Bohužel však nyní je většina 

diskuse věnována dotacím. ASZ však tato jednání zvládá díky J. Stehlíkovi velmi dobře. Daří se také udržovat 

dobré pracovní vztahy s vedením Mze.  

Zároveň ASZ pořádá mnoho společenských a propagačních akcí.  

Na druhou stranu je nutné připomenout, že bychom neměli zapomenout na to, proč ASZ vznikla. Hlavní 

myšlenkou bylo, že se chceme rozhodovat jako svobodní lidé na svém vlastním majetku a že se chceme 

vymezit vůči jiným podnikům, které fungují legitimně, ale úplně jinak. ASZ nikdy nechtěla rozlišovat farmy 

podle velikosti, je to dvousečná zbraň.  

ASZ by měla být součástí filosofie a existence hospodaření na rodinných farmách. Z toho důvodu je i nutné, 

aby se řadoví členové co nejvíce zapojili do aktivit ASZ.  

 

 

Přestávka na oběd 13:00 – 14:00 

 

10) Návrh na úpravu příspěvkového řádu 

V. Perník: informoval o diskusi a závěrech z podzimní Rady ASZ kolem zvýšení příspěvků, přečetl znění 

navrženého Příspěvkového řádu.  

ASZ za několik posledních let podstatně rozšířila svou činnost a také informační servis pro členy. Příspěvky 

se přitom za celou dobu fungování ASZ nezměnily. 

Rada ASZ ve Františkových Lázních loni na podzim proto navrhla zvýšit roční členské příspěvky na 40 

Kč/ha.  

 

Hlasování: optická většina pro/1 se zdržel/0 proti 

VH schvaluje úpravu Příspěvkového řádu ve znění, jak ji schválila Rada ASZ ČR na podzim 2012 

s platností od roku 2013. 

 

11) Volby orgánů ASZ ČR na období 2013 - 2016 

V. Gut: Informoval o kandidátech na předsedu ASZ ČR: 

Ing. Josef Stehlík, ASZ Kladno, Beroun 

(předsedu, místopředsedy a členy předsednictva volí dle Stanov členové Rady) 
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V.Perník: informoval delegáty o rodinných důvodech, pro které v tomto období nebude kandidovat na pozici 

místopředsedy ani do žádné jiné funkce v  ASZ. 

V. Gut: Informoval o kandidátech na místopředsedy ASZ ČR: 

Ing. Jan Štefl, ASZ Jindřichův Hradec 

Eliška Kravcová, ASZ Přerov 

 

Oba kandidáti s kandidaturou souhlasí a krátce se představili. 

 

V. Gut: Vyhlášení výsledků voleb předsedy: 

Přítomných 79 členů Rady odevzdalo 71 platných hlasů. 

Zvolen Ing. Josef Stehlík, ASZ Kladno, Beroun – 71 hlasů 

 

J. Stehlík: Poděkoval za projevenou důvěru a ujistil delegáty, že hodlá pokračovat ve své práci. Za 

nejdůležitější aktuálně považuje tvorbu nových pravidel pro období 2014 – 2020. Zbývá jen několik měsíců, 

během nichž bude možno ještě něco ovlivnit.  

 

V. Perník: Vyzval k návrhům kandidátů do Předsednictva – dovolbě 12 členů P. 

J. Váňa: Navrhuje do Předsednictva Jaroslava Olšinu z ASZ Kroměříž. 

J. Šebek: Navrhuje do Předsednictva Ing, Martina Ličku, ASZ Nový Jičín; MVDr. Jaroslava Dražana, 

ASCHK ČR; Ing. Radima Kotrbu, AFCHJ ČR a Ing. Tomáše Klímu, SCHOK v ČR;   

V. Koutný: Navrhuje do Předsednictva Ing. Dominika Jurečku. 

V. Gut: Informoval o těchto kandidátech do Předsednictva: 

Jan Basař, ASZ Trutnov 

Stanislav Bůžek, ASZ Český Krumlov 

Ing. Václav Dašek, ASZ Náchodsko 

Lukáš Janko, ASZ Plzeň sever 

Václav Koutný, ASZ Olomouc 

Ing. Jan Miller, ASZ Praha 

Ing. Květa Mošnová, ASZ Pelhřimov 

Ing. Stanislav Němec, ASZ Praha 

Roman Noll, ASZ Kolín, Nymburk, Kutná Hora 

Ing. Arnošt Pleskot, ASZ Pardubice, Chrudim 

David Smetana, ASZ Rychnov nad Kněžnou 

Jan Staněk, ASZ České Budějovice 

Ing. Jaroslav Olšina, ASZ Kroměříž 

Ing. Martin Lička, ASZ Nový Jičín 

MVDr. Jaroslav Dražan, ASCHK ČR 

Ing. Radim Kotrba, AFCHJ ČR 

Ing. Tomáš Klíma, SCHOK v ČR 

Ing. Dominik Jurečka, ASZ Přerov 

 

Všichni kandidáti s kandidaturou souhlasí a krátce se představili. 

 

V. Gut:Vyhlášení výsledků voleb místopředsedů: 

Přítomných 79 členů Rady odevzdalo 67 platných hlasů. 

Zvolen Ing. Jan Štefl, ASZ Jindřichův Hradec – 65 hlasů 

Zvolena Eliška Kravcová, ASZ Přerov – 62 hlasů 

 

V. Gut:Vyhlášení výsledků voleb do Předsednictva: 

Přítomných 79 členů Rady odevzdalo celkem 72 platných hlasů. 

Zvoleni: 

Ing. Jan Miller, ASZ Praha – 67 hlasů 

Stanislav Bůžek, ASZ Český Krumlov – 64 hlasů 

Jan Basař, ASZ Trutnov – 63 hlasů  

Václav Koutný, ASZ Olomouc – 62 hlasů 

Ing. Květa Mošnová, ASZ Pelhřimov – 62 hlasů 
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Ing. Václav Dašek, ASZ Náchodsko – 57 hlasů 

Ing. Stanislav Němec, ASZ Praha – 57 hlasů 

Jan Staněk, ASZ České Budějovice – 54 hlasů 

Ing. Arnošt Pleskot, ASZ Pardubice, Chrudim – 52 hlasů 

David Smetana, ASZ Rychnov nad Kněžnou – 46 hlasů 

Ing. Jaroslav Olšina, ASZ Kroměříž – 46 hlasů 

Roman Noll, ASZ Kolín, Nymburk, Kutná Hora – 44 hlasů 

 

Ostatní kandidáti nebyli zvoleni. 

 

12) Volby členů Revizní komise na období 2013 – 2017 

V. Perník: Vyzval k návrhům kandidátů do Revizní komise. 

Do Revizní komise kandidaturu přijali: 

Ing. Helena Přikrylová, ASZ Vyškov 

Jan Javůrek, ASZ Jindřichův Hradec 

Jaroslav Šebek, st., ASZ Litoměřice 

Ing. Jiří Petr, ASZ Rychnov nad Kněžnou 

MVDr. Pavla Löwenthalová, ASZ Krnovsko, Opavsko 

Václav Čtrnáctý, ASZ Praha 

 

Všichni kandidáti se krátce představili. 

 

V. Gut: Vyhlášení výsledků voleb do Revizní komise: (volí každý delegát VH, volí se 5 členů RK) 

Celkový počet 142 delegátů VH odevzdal 122 platných hlasů. 

Zvoleni: 

Jaroslav Šebek, st. – 116 hlasů 

Ing. Helena Přikrylová. 112 hlasů 

MVDr. Pavla Löwenthalová – 109 hlasů 

Jan Javůrek – 97 hlasů 

Ing. Jiří Petr – 94 hlasů 

 

P. Hodan: informoval, že Revizní komise si ze svého středu zvolila za předsedu Ing. J. Petra, za 

místopředsedu J. Javůrka. 

 

13) Usnesení VH a závěr  

P. Hodan: Seznámil s návrhem usnesení.  

J. Stehlík: Navrhuje do usnesení doplnit, že ASZ ČR se přihlásí k roku rodinných farem, který vyhlásila OSN 

na rok 2014.  

Hlasování: optická většina  pro/ 0 proti/ 0 se zdrželo 

 

VH schválila předložené návrhy na usnesení. 

(Přehled všech usnesení je v příloze zápisu.) 

V. Perník: Poděkoval za účast a aktivitu delegátů a v 16.45 hod. ukončil 15. valnou hromadu ASZ ČR. 

J. Stehlík: Poděkoval za účast všem delegátům. 

 

 

Zapsali: Ing. Jaroslav Šebek, Ing. Veronika Kutilová 

 

 

 

Zápis ověřili: Ing. Květa Mošnová, Ing. Arnošt Pleskot 

 

 

 

V Pelhřimově, dne 21. 6. 2013 
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Přehled usnesení z 15. Valné hromady ASZ ČR 

dne 21.6.2013 v Pelhřimově 
 

 

I. Valná hromada 

 

1)  konstatovala a vzala na vědomí, že z celkového počtu 86 členů Rady bylo podle prezenční 

listiny přítomno: 79. Účast členů Rady dosáhla: 92%.  

Z celkového maximálního počtu 215 delegátů bylo přítomno 142 a celkem 8 hostů. Účast 

delegátů dosáhla: 66%.  Schůze byla usnášeníschopná.  

 

2) schválila návrh programu jednání dle aktualizované pozvánky, 

 

3) - schválila sloučení mandátové a volební komise a její personální složení: MVDr. Pavla  

Löwenthalová, Ing. Vladimír Gut, Ing. Zdeněk Brožek,  

- schválila návrhovou komisi v tomto složení: Ing. Petr Hodan, Ing. Jan Votava, Ing. 

Radim Kotrba.  

- dále schválila Ing. Veroniku Jeníkovskou a Ing. Jaroslava Šebka jako zapisovatele.  

- jako ověřovatelé zápisu byli schváleni: Ing. Arnošt Pleskot a Ing. Květa Mošnová, 

 

4) schválila zprávu o činnosti ASZ ČR za uplynulé období přednesenou předsedou ASZ 

Ing. Josefem Stehlíkem, 

 

5) schválila zprávu Revizní komise ASZ ČR za minulé období přednesenou předsedou 

Revizní komise Ing. Jiřím Petrem, 

 

6) vzala na vědomí:  

1. Zprávu zahraniční tajemnice Renaty Vondrákové o přímých platbách a Programu 

rozvoje venkova, 

2. Vystoupení pozvaných hostů – prvního náměstka ministra zemědělství Viléma Žáka, 

člena Evropského parlamentu Hynka Fajmona, ředitele ÚZEI  Jana Šlajse, náměstka 

ředitele SZIF Zdeňka Procházky, presidenta SMA Petra Mareše a předsedy ČSCHMS 

Miroslava Vráblíka,  

3. Vystoupení čestného předsedy Stanislava Němce, 

4. Diskusní příspěvky delegátů VH. 

 

II.  Valná hromada schválila: 

- účetní uzávěrku za rok 2012 přednesenou předsedou Revizní komise Jiřím Petrem 

- změnu Příspěvkového řádu ASZ ČR 

 



Strana 11 (celkem 11) 11 

 

III.  Rada zvolila na období 3 let: 

 

      -    předsedou ASZ ČR Ing. Josefa Stehlíka 

- místopředsedy ASZ ČR Elišku Kravcovou a Ing. Jana Štefla  

- další členy předsednictva ASZ ČR: 

- Ing. Jana Millera, Stanislava Bůžka, Jana Basaře, Václava Koutného, Ing. Květu 

Mošnovou, Václava Daška, Ing. Stanislava Němce, Jana Staňka, Ing. Arnošta Pleskota, 

Davida Smetanu, Ing. Jaroslava Olšinu a Romana Nolla 

 

IV.  Valná hromada zvolila na období 4 let:  

 

- členy Revizní komise ve složení: Jaroslav Šebek st., Ing. Helena Přikrylová, MVDr. 

Pavla Löwenthalová, Jan Javůrek, Ing. Jiří Petr  

- Valná hromada vzala na vědomí, že Revizní komise si zvolila za předsedu Ing. Jiřího 

Petra a místopředsedou Jana Javůrka. 

 

V.  Valná hromada uložila předsednictvu:  

- pracovat na větší podpoře a popularizaci rodinných farem a přihlásit se k Roku 

rodinných farem vyhlášeného OSN na rok 2014 

- prosazovat změnu mysliveckého zákona 

- prosazovat možnost prodeje skopového masa z domácích porážek 

- prosazovat co největší financování pozemkových úprav s využitím finančních zdrojů 

z jiných operačních programů a s možností čerpání podpor také pro vlastníky pozemků 

- prosazovat systematické řešení ochrany před povodněmi a plně využívat všech 

dostupných programů i technických možností v rámci vodohospodářské soustavy 

- prosazovat snížení legislativních požadavků v rámci faremního zpracování a prodeje 

rostlinných produktů;  

- zařadit LFA na větší ploše území ČR 

- zajistit, aby Hygienická služba nezasahovala do kontrol subjektů v gesci MZe  

- zajistit uznatelnost dočasných travních porostů na orné půdě  

- aktivně se účastnit akcí v rámci Roku Antonína Švehly 2013. 

 

 


